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آزاد کمیسیونهای تخصصی هفتادویکمین اجلاس شورای مرکزی دانشگاه 
برگزار شد/1/ اسلامی 

در هفتادویکمین اجلاس شورای مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی، عصر امروز کمیسیونهای تخصصی با حضور اعضای این
کمیسیونها و روسای واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی مراکز استان برگزار و دستورالعملهای تعیینشده به بحث گذاشته شد که

برنامههای آتی حوزههای مربوطه، در کمیسیونها مطرح و در مورد آنها تصمیمگیری شد.//

به گزارش روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی، دکتر زرهانی، رئیس سازمان سما در کمیسیون تخصصی این سازمان که
در سازمان مرکزی دانشگاه برگزار شد، گفت: امیدواریم اجلاس هفتادویکم نیز مانند سایر اجلاسها، زمینه تعامل و تفاهم

را برای سال آینده فراهم کند.

وی با بیان اینکه در کمیسیون تخصصی سما اهم مسائل موردنیاز در سال آینده مطرح و بررسی میشود، اظهارکرد: هدف
از تشکیل این کمیسیون، نیمنگاهی به گذشته و در نهایت بررسی سیاستها و رئوس برنامههای مدارس و آموزشکدههای

سما در سال آینده است.

رئیس سازمان سما با بیان اینکه پشتوانه این سازمان، دانشگاه آزاد اسلامی است، گفت: در تمام دنیا مدارسی که موفق به
ایجاد تحول شدهاند، مدارس وابسته به دانشگاهها بودهاند.

تمرکز بر مهارت آموزش و کارآفرینی در آموزشکدهها، تدوین سبک مدرسه داری سما به صورت یک سند، آموزش یک
حرفه تخصصی در مدارس سما، ایجاد و ترویج حداقل یک رشته تربیت بدنی در مدارس سما، ایجاد پرونده سلامت

الکترونیک و ... از جمله موارد مطرح شده در کمیسیون تخصصی سازمان سما بود.

همچنین در این کمیسیون، دموی نرمافزار اطلاعات جامع املاک به نمایش درآمد.

کمیسیون تخصصی آموزش و تحصیلات تکمیلی / بررسی شیوه نامه برگزاری دوره های دکتری



در کمیسیون تخصصی آموزش و تحصیلات تکمیلی، دکتر حسین زاده لطفی معاون آموزشی و تحصیلات تکمیلی، دکتر
علوی فاضل رئیس مرکز هماهنگی امور استانها و هیاتهای امنای استانی و جمعی از مدیران حوزه آموزش و امور
جذب هیات علمی حضور یافته و به بحث و تبادل نظر درخصوص مسائل جاری و برنامههای آتی این حوزه پرداختند.

دکتر حسین زاده لطفی در این جلسه با بیان اینکه هیچ رشته غیر مصوبی در دانشگاه آزاد اسلامی وجود ندارد، تاکید کرد:
تمامی رشته محلهای دانشگاه آزاد اسلامی دارای مجوز قانونی از وزارت علوم تحقیقات و فناوری است.

وی به رایزنی و تعامل دانشگاه آزاد اسلامی با وزارت علوم اشاره کرد و گفت: با رایزنیهای صورت گرفته، توافق شد که
تمامی رشته محلهایی که در سال 95 مجوز یکبار پذیرش داشتهاند، بازنگری و برای کسب مجوز قطعی در دست

بررسی قرار گیرند و تاکنون حدود 1000 رشته مجوز قطعی کسب کرده است.

دکتر علوی فاضل، رئیس مرکز هماهنگی امور استانها و هیاتهای امنای استانی در ادامه، اظهار داشت: با حمایتهای
آیتالله هاشمی رفسنجانی (ره) و تلاش دکتر میرزاده، توانستیم 392 رشته دکتری را به حدود 2400 رشته محل افزایش

دهیم که نشان از توسعه کیفی در دانشگاه آزاد اسلامی است.

از جمله موارد مطرح شده در کمیسیون آموزش و تحصیلات تکمیلی میتوان به ساماندهی اعضای هیات علمی در داخل
استان، انجام فرآیند ارتقا و تبدیل وضعیت استخدامی و آموزشهای موردنیاز، اجرای بخشنامه تشویق و رکود اعضای
هیات علمی، ثبتنام دانشجویان براساس سند پذیرش، اقدام به اخذ مجوز تدریس مدعوین دارای کد شناسه و... اشاره

کرد.

کمیسیون تخصصی اداری و مالی / بازنشستگی پیش از موعد کارکنان تابع قوانین عمومی کشور است

کمیسیون تخصصی اداری مالی اجلاس هفتادویکم شورای مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی نیز با حضور دکتر احسانی معاون
اداری و مالی دانشگاه و با حضور روسای واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد.

ایجاد سیستم نظارتی دقیق به منظور نظارت و کنترل اجرای دقیق آییننامه معاملات و دستورالعملهای ابلاغی مرتبط
جهت ارائه گزارش پیشرفت به مسئولان مافوق و نظارت بر حسن اداره و حفظ سرمایه داراییهای منقول و غیرمنقول

دانشگاه از موضوعاتی بود که در این جلسه به آن پرداخته شد.

در ابتدای این جلسه، دکتر احسانی به پیشنهادهای مطرح شده از سوی استانها پاسخ گفت. ادامه تحصیل کارکنان یکی



از موضوعاتی بود که از سوی اعضای جلسه مطرح شد که معاون اداری و مالی دانشگاه آزاد اسلامی در اینباره اظهار
داشت: ادامه تحصیل کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی در رشتههای تحصیلی غیرمرتبط به شغل متصدی، منعی نداشته و

کارکنان، مجاز به ادامه تحصیل هستند.

دکتر احسانی درباره تجمیع بیمهها و بازنشستگی کارکنان، گفت: پیش از این دانشگاه آزاد اسلامی قانونی درخصوص
بازنشستگی نداشت، اما سال گذشته دراین باره دستورالعملی به تصویب رسید و مقرر شد چنانچه کارمندی از جای دیگری
دارای سابقه بیمه بوده و سوابق وی به 30 سال برسد، میتواند به صورت اختیاری بازنشسته شود و در این باره اجباری

وجود ندارد.

معاون اداری و مالی دانشگاه آزاد اسلامی همچنین در پاسخ به سوالی درخصوص تعیین سقف اضافه کار برای کارکنان،
گفت: تایید اضافه کار کارکنان تا سقف 60 ساعت در حیطه اختیار واحدها و تا سقف 120 ساعت در اختیار استانها قرار

دارد که در این بخشنامه برای هر استان و واحد، نسبت کارمند به دانشجو لحاظ شده است.

دکتر احسانی خاطر نشان کرد: هر ماه سه درصد از حقوق کارکنان برای بیمه بیکاری، در صندوق ذخیره میشود و این
موضوع هیچ ارتباطی با بازنشستگی کارکنان ندارد. همچنین موضوع بازنشستگی پیش از موعد کارکنان دانشگاه آزاد

اسلامی نیز منتفی شده است.

کمیسیون تخصصی روابط عمومی/ تاسیس مرکز افکار سنجی دانشگاه آزاد اسلامی

در کمیسیون تخصصی روابط عمومی ، دکتر منوری با حضور مدیر عامل خبرگزاری آنا، جمعی از روسای واحدها و برخی
از مدیران روابط عمومی و رابطان خبری در این جلسه حضور یافته و به بحث و تبادل نظر درخصوص مسائل جاری و

برنامههای آتی این حوزه پرداختند.

دکتر حسین منوری مدیر کل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی از لزوم تاسیس مرکز افکار سنجی در دانشگاه آزاد
اسلامی خبر داد.

منوری با تاکید بر ارزیابی کمپین های تبلیغاتی روابط عمومی تاکید و پیشنهاد کرد: مرکز افکار سنجی در سازمان مرکزی
تاسیس شد.

وی با اشاره به طرح جامع تبلیغات و مراسم با رویکرد اقتصاد دانش بنیان، گفت: تبلیغات موثر و هم افزا در بدنه دانشگاه
با هدف تبیین خدمات و دستاوردهای کلی بخش ها با هدف روشن سازی و جذب مخاطب و جلوگیری از هجمه ها و
سیاه نمایی علیه دانشگاه و برندسازی محصولات، طرح ها و خدمات و امکانات دانشگاه از جمله اهداف این طرح است.



وی افزود: از این پس شاهد تبلیغات موثر در بدنه دانشگاه و همچنین کاهش هزینه های تبلیغاتی و در آمدزایی از طریق
اجاره فضاهای تبلیغی خواهیم بود.

مدیر کل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به ساماندهی تعامل با رسانه ها در حوزه آگهی و ارتباطات و اطلاع
رسانی، اظهارداشت: تلاش برای افزایش ضریب پوشش دهی دستاورد ها و موفقیت های دانشگاه آزاد اسلامی وجود دارد.

وی ادامه داد: تشریک مساعی، هماهنگی با سیاست های سازمان مرکزی و ایجاد وحدت رویه در امور مربوط به روابط
عمومی واحدهای دانشگاهی با اداره کل روابط عمومی ازجمله اهداف طرح ساماندهی تعامل با رسانه ها در حوزه آگهی و

ارتباطات و اطلاع رسانی است.

کمیسیون تخصصی ورزش/ ایجاد آکادمی کشتی در دانشگاه آزاد اسلامی

راهکارهای جذب حامیان مالی و درآمد زایی در حوزه ورزش، توسعه و تعمیم ورزش در واحدهای دانشگاهی و راه اندازی
شعب باشگاه فرهنگی ورزشی در استان ها از موضوعاتی بود که در کمیسیون تخصصی ورزش مورد بررسی قرار گرفت.

دکتر دادگان معاون ورزشی دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه به تشریح برنامه های این معاونت پرداخت و گفت: در حال
حاضر دانشگاه آزاد اسلامی دارای 27 تیم در لیگ های برتر ورزشی است که به طور میانگین تقریبا تمامی استانها در 15

رشته ورزشی حضور حداکثری دارند.

وی بحث استعدادیابی در مسابقات قهرمانی و راه اندازی انجمن های ورزشی را از مهمترین برنامه های بخش ورزش
دانشگاه آزاد اسلامی برشمرد.

دکتر میرزاده رییس دانشگاه آزاد اسلامی که برای دقایقی در این جلسه حضور یافت، ضمن قدردانی از دکتر دادگان به
خاطر کسب موفقیت های دانشگاه آزاد اسلامی در رشته های مختلف ورزشی گفت: از زمان حضور دکتر دادگان در

معاونت ورزش دانشگاه، شاهد جهش در این حوزه هستیم.

ایجاد آکادمی کشتی در دانشگاه آزاد اسلامی، توسعه رشته های ورزشی فوتبال و والیبال از موضوعاتی بود که دکتر
میرزاده از معاونت ورزشی خواست تا نسبت به آنها اقدام کند.



کمیسیون تخصصی پزشکی/ جذب دانشجوی خارجی در دستور کار حوزه علوم پزشکی

کمیسیون پزشکی هفتاد و یکمین اجلاس سراسری دانشگاه آزاد اسلامی با حضور دکتر سیدعلی ابطحی، معاون علوم
پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد.

کمیسیون پزشکی هفتاد و یکمین اجلاس سراسری دانشگاه آزاد اسلامی با محورهای اعتبار بخشی موسسات آموزش
علمی پزشکی و بررسی راهکارهای اجرایی سازی تفاهم نامه همکاری در تحول و نوآوری در آموزش علوم پزشکی با

حضور روسای واحدهای علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد.

در این جلسه ضمن اشاره به کوتاه شدن فرآیند جذب هیات علمی به فراخوان جذب اشاره و برنامه های سال آینده حوزه
علوم پزشکی نیز بررسی شد.

معاون علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی در این جلسه ارتقای کیفیت آموزشی و پژوهشی را اولویت برنامه های سال 96
خواند و گفت: موضوع اعتباربخشی بیمارستان ها و موسسات آموزش عالی و ارزشیابی واحدها دنبال می شود. همچنین
ارزشیابی سه دانشگاه علوم پزشکی، داروسازی و دندان پزشکی تهران را در 6 ماه اول سال توسط وزارت بهداشت انجام
می شود که این ارزشیابی در کل کشور نیز صورت می گیرد. پیش بینی می شود نتیجه ارزشیابی وزارت بهداشت

درخشان باشد و هر سه واحد تهران جزو واحدهای سبز باشند.

ابطحی به جذب دانشجوی خارجی در حوزه علوم پزشکی اشاره کرد و گفت: حدود 160 دانشجوی خارجی به صورت
پراکنده در کل کشور در حوزه علوم پزشکی جذب شده اند. شهرهایی مانند آمل، تهران، ارومیه و اهواز نیز ظرفیت بسیار

خوبی برای جذب دانشجوی خارجی دارند این موضوع با همکاری حوزه بین الملل باید پیگیری شود.

او درباره جذب هیات علمی در حوزه علوم پزشکی گفت: 500 عضو هیات علمی با فراخوانی که منتشر شد به حوزه علوم
پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی اضافه خواهند شد. همچنین ارزیابی جامع پژوهشی این حوزه نیز انجام می شود.

معاون علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی افزود: راه اندازی مراکز تحقیقاتی جدید، تاسیس پژوهشکده های کاربردی علوم
پزشکی براساس نقشه راه معاونت علوم پزشکی از دیگر برنامه های پیش رو حوزه علوم پزشکی است.

ابطحی ادامه داد: مرکز توسعه پژوهش های بالینی در بیمارستان های بوعلی و امیرالمونین راه اندازی شده که با مشارکت
بیشتر اعضای هیات علمی پیش بینی می شود فعالیت این مراکز در سال آینده افزایش پیدا کند. سامانه های پژوهشیار و



علم سنجی نیز در حوزه علوم پزشکی راه اندازی شده است این سامانه ها قابلیت خدمات رسانی به کل دانشگاه را دارد.

او به توسعه کمیته های اخلاق اشاره کرد و گفت: کمیته های اخلاق علوم پزشکی در سال آینده دوبرابر خواهند شد.

همچنین 65 مرکز برای طرح دانشجوی سالم راه اندازی شده که تاکنون مورد استقبال دانشجویان قرار گرفته است.
استقرار استانداردهای بیمارستان های دوستدار ایمنی در بیمارستان های دانشگاه آزاد اسلامی نیز انجام شده است.

معاون علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: طرح غربالگری دیابت برای دانشجویان و کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی
با همکاری بنیاد اموری بیماری های خاص همچنان در سال 96 ادامه دارد که با همت دکتر فاطمه هاشمی در این راستا
200 مطب به عنوان همکاران دیابت راه اندازی و آموزش داده شدند همچنین کتابچه های راهنمایی در این زمینه منتشر

و بین مردم توزیع شده است.

ابطحی با اشاره به پایش بودجه سال های قبل گفت: پایش عملکرد بودجه سال 94 حوزه علوم پزشکی درسال جدید اجرا
می شود. این موضوع به برنامه ریزی در این حوزه کمک می کند.

کمیسیون تخصصی امور مجلس/ بررسی نحوه تعاملات بیشتر واحدهای دانشگاهی با نمایندگان مجلس

کمیسیون امور مجلس هفتاد و یکمین اجلاس سراسری دانشگاه آزاد اسلامی با حضور حجت الاسلام و المسلمین علی
عسکری برگزار شد.

در این کمیسیون سازوکار تعامل دانشگاه و مجلس نیز در این جلسه مورد بررسی قرار گرفت که بررسی نحوه تعاملات
بیشتر واحدهای دانشگاهی با نمایندگان مجلس،دفاتر آنها و مجامع استانی در راستای استفاده بهینه از امکانات و پتانسیل
موجود هر شهر و استان، بررسی و تنظیم برنامه ای مدون و منظم برای دیدارهای دوره ای نمایندگان با ریاست و
بالعکس در سازمان و مجلس، تدوین برنامه دیدارهای استانی واحدهای دانشگاهی توسط فراکسیون دانشگاه آزاد اسلامی
و کمیسیون های مرتبط مجلس شورای اسلامی و مجامع استانی نمایندگان جهت آشنایی بیشتر با شیوه عملکرد دانشگاه

آزاد اسلامی در حوزه آموزش عالی و ... از جمله این موارد است.




